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Protokół Nr IX/19 

z IX sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

w dniu 28 czerwca 2019 r. 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica, przy  

ul. Sikorskiego 7 w Łobżenicy. 

 

Ad. 1 Sprawy organizacyjne 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

O godzinie 14:00 otworzył IX sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy kadencji 2018-2023. 

Poinformował, że zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2019 r. poz. 506) dzisiejsze obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.  

Oznajmił, że w związku z powyższym ma miejsce przetwarzanie danych osobowych osób 

uczestniczących w obradach sesji w postaci ich wizerunku, barwy głosu i innych danych 

ujawnionych przez rozmówców. Obowiązek informacyjny wobec tych osób spełniany jest 

poprzez wywieszenie treści klauzuli obowiązku informacyjnego na drzwiach wejściowych do 

sali, w której odbywają się obrady sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. Klauzula znajduje się 

również w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica. 

Pan Przewodniczący poprosił, aby każda osoba zainteresowana udziałem w obradach sesji Rady 

Miejskiej w Łobżenicy zapoznała się z treścią informacji. 

Następnie powitał radnych i gości. Oświadczył, że zgodnie z listą obecności aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 

osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Radni nieobecni: Wiesława Sikorska, Edward Starszak. 

 

Poza Radnymi Rady Miejskiej w Łobżenicy w sesji uczestniczyli: Przewodniczący Rady 

Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak, Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś, Zastępca Burmistrza 

Łobżenicy Józef Lewandowski, Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka, Dyrektor 

Centrum Administracyjno-Finansowego w Łobżenicy Marek Połczyński, Dyrektor Miejsko 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy Anna Gryniewicz, p.o. Dyrektora 

Gminnego Centrum Kultury w Łobżenicy Paweł Berndt, Radca Prawny Katarzyna 

Paczyńska, sołtysi, mieszkańcy oraz przedstawiciele mediów lokalnych.     
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Zaproszenie na sesję, listy obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią 

załączniki nr 1-4 do protokołu. 

 

Ad. 2 Porządek obrad 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że radni otrzymali drogą elektroniczną porządek obrad dzisiejszej sesji. 

Poinformował, że Burmistrz Łobżenicy zwrócił się do Rady Miejskiej z prośbą  

o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości zabudowanej położonej w Łobżenicy, stanowiącej własność Gminy 

Łobżenica. 

Zapytał, czy są jeszcze inne propozycje do porządku obrad. 

 

Radni nie zabrali głosu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej położonej  

w Łobżenicy, stanowiącej własność Gminy Łobżenica - punkt trzynasty. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą zmianę 

porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad wraz z wprowadzoną zmianą.      

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła porządek obrad 

wraz z wprowadzoną zmianą: 

1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Porządek obrad. 
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3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym. 

6. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Łobżenica za 2018 rok.  

7. Debata nad raportem o stanie Gminy Łobżenica za 2018 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Łobżenicy wotum zaufania za 

2018 rok.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2018 rok.  

a) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy za 2018 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Gminy na 

dzień 31 grudnia 2018 r. 

b) Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2018 rok. 

c) Dyskusja nad przedstawionymi sprawozdaniami. 

d) Podjęcie uchwały.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Łobżenicy.  

a) Przedstawienie Uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie opinii dotyczącej 

wykonania budżetu Gminy za 2018 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Łobżenicy. 

b) Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Łobżenicy z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2018 rok. 

c) Dyskusja. 

d) Podjęcie uchwały.  

11. Informacja o organizacji wypoczynku letniego i przygotowaniu obiektów 

rekreacyjnych. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości oraz 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

zabudowanej położonej w Łobżenicy, stanowiącej własność Gminy Łobżenica. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie: miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

wsi Rataje dla działki nr 148/14, części działki nr 179 oraz działki nr 153/1.  
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15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsc okazjonalnie 

wykorzystywanych do kąpieli oraz określenia sezonu kąpielowego dla miejsc 

okazjonalnie wykorzystywanych do kąpieli w Gminie Łobżenica w 2019 roku.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących 

zniesienia Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników na kadencję 2020-2023.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2019-2034.  

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2019 

rok.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/70/19 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 31 maja 2019 r. w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz 

określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.  

21. Interpelacje, zapytania radnych. 

22. Wolne głosy i wnioski. 

23. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Powiedział, że radni mogli zapoznać się z protokołem z ostatniej sesji. Zapytał, czy ktoś  

z radnych chciałby zabrać głos w tym temacie. 

Wobec braku uwag postawił wniosek o przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy, bez odczytania. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła protokół  

z VIII sesji w dniu 31 maja 2019 r., bez odczytania. 

 

Ad. 4 Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie. Zapytał, czy Pan Burmistrz chciałby je 
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uzupełnić. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że rozstrzygnięty został konkurs „Pięknieje Wielkopolska Wieś”, organizowany 

przez Urząd Marszałkowski Województwa Wielkopolskiego, Departament Rolnictwa  

i Rozwoju Wsi. Powiedział, że złożyliśmy trzy wnioski: pierwszy „Szach-mat - ulubione 

miejsce w Wiktorówku, gdzie gramy i bawimy się”, drugi „Dźwierszno Małe - nasz wspólny 

plac zabaw” oraz trzeci „Fanianowo - zagospodarowanie terenu rekreacyjnego”. 

Poinformował o otrzymaniu jednego dofinansowania w kwocie 30 tys. zł dla Wiktorówka. 

Następnie Pan Burmistrz oznajmił: „Wczoraj opublikowana została lista informująca  

o kolejności przysługiwania pomocy dla operacji budowa lub modernizacja dróg lokalnych  

w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, Urząd Marszałkowski. Tutaj złożyliśmy 

wniosek na przebudowę drogi Łobżenica - Kościerzyn Mały. (...) Na 115 pozytywnie 

ocenionych wniosków jesteśmy na trzynastym miejscu z dofinansowaniem” 1 mln 142 tys. zł. 

Burmistrz Łobżenicy wyraził zadowolenie z tego powodu. Dodał: „To nam pozwoli na 

zrobienie tej drogi w asfalcie w tym roku, myślę, że do pana sołtysa, bo 1000 metrów 

dochodzi do tego, co teraz jest robione w gruncie”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą sprawozdania Pana Burmistrza. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poruszył kwestię świetlicy w Dębnie. Poinformował, że w dniu 19 czerwca firma Krzysztopol 

z Wituni przesłała wycenę montażu okien. Zapytał, czy była to jedyna firma, która złożyła 

wniosek. Dociekał również, czy wysłano zapytania ofertowe do innych firm. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił: „Nie odpowiem Panu czy do jednej. Nie sądzę. (...) Podejrzewam, że referat 

poszukiwał najtańszej oferty, ale w przerwie dowiem się. Odpowiem”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję dotyczącą sprawozdania Burmistrza Łobżenicy 

z działalności w okresie międzysesyjnym (załącznik nr 5 do protokołu).  
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Ad. 5 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

Wobec braku uwag zamknął dyskusję. 

 

Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad. 6 Przedstawienie raportu o stanie Gminy Łobżenica za 2018 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że Rada otrzymała raport o stanie Gminy w dniu 31 maja 2019 r. Oznajmił, że 

zgodnie z art. 28aa ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym raport 

obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku poprzednim, w szczególności realizację 

polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy i budżetu obywatelskiego. 

Poprosił Pana Burmistrza o zabranie głosu. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Przypomniał, że ustawa z dnia 11 stycznia 2018 r. wprowadziła wymóg przedstawiania 

raportu o stanie gminy. Wyraził zadowolenie z powodu tego, że taki instrument został 

wprowadzony. Poinformował: „On oczywiście absorbuje jeżeli chodzi o pracę, bo musieliśmy 

w krótkim czasie ten raport przygotować”. Stwierdził, że istotą tego dokumentu jest przede 

wszystkim to, żeby był on bardzo czytelny i zrozumiały dla przeciętnego mieszkańca. 

Włodarz Gminy oznajmił, że raport „przede wszystkim odnosi się do oceny pracy Burmistrza 

w konkretnym roku”. Powiedział, że jest to ciekawy dokument, który zmusza Burmistrza  

i wszystkie podległe mu służby do tego, aby prowadzić bardzo usystematyzowaną politykę 

oraz realizować programy i strategie. Kontynuował: „Właściwie wszystko w tym raporcie 

dotyczy usystematyzowanej pracy i pokazania progresu, czyli tego, że Gmina zmierza  

w dobrym, określonym kierunku w oparciu o przede wszystkim Strategię Rozwoju, ale 

również programy dotyczące już poszczególnych sfer, czy MGOPSu, czy kultury, czy sportu. 

Już nie mówię o finansach. Tutaj ustawa o finansach publicznych jasno określa zasady 

gospodarki finansowej”. 
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Następnie Pan Burmistrz poinformował, że raport podlega dyskusji. Stwierdził, że nie da się 

całego potencjału Gminy zmieścić na dwóch lub trzech stronach. Raport liczy około stu stron. 

Dodał, że jest to dobry dokument i warto się z nim zapoznać. 

 

Raportu o stanie Gminy Łobżenica za 2018 rok stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad. 7 Debata nad raportem o stanie Gminy Łobżenica za 2018 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że zgodnie z art. 28aa ust. 4-7 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym: 

„4. Nad przedstawionym raportem o stanie gminy przeprowadza się debatę.  

5. W debacie nad raportem o stanie gminy radni zabierają głos bez ograniczeń czasowych.  

6. W debacie nad raportem o stanie gminy mieszkańcy gminy mogą zabierać głos. 

7.  Mieszkaniec, który chciałby zabrać głos w trybie określonym w ust. 6, składa do 

przewodniczącego rady pisemne zgłoszenie, poparte podpisami:  

1) w gminie do 20 000 mieszkańców - co najmniej 20 osób;  

2) w gminie powyżej 20 000 mieszkańców - co najmniej 50 osób”.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że nie wpłynęły zgłoszenia mieszkańców 

zainteresowanych udziałem w debacie. 

Powiedział, że radni pochylili się nad raportem o stanie gminy na komisjach. Stwierdził, że 

raport jest bardzo obszerny i szczegółowy. Kontynuował: „Jest to dobry dokument. (...) On 

swoją moc będzie miał jeszcze większą za rok, za dwa”. Wtedy będzie go można porównać. 

Zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos. 

 

Ogłoszenie o debacie nad raportem o stanie Gminy Łobżenica za 2018 rok stanowi załącznik 

nr 8 do protokołu. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zwrócił się do Pana Burmistrza. Powiedział: „Czytałem ten raport i chciałbym, aby  

w przyszłości zwrócono większą uwagę na lepszą współpracę z naszymi przedsiębiorcami”. 

Dostrzegł potrzebę organizowania debat z przedsiębiorcami, na których mogliby oni podzielić 

się swoimi problemami. Dodał, że przedsiębiorcy mają problemy. 
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Następnie radny Ryszard Biniak oznajmił, że zgodnie z raportem „jeżeli zrobimy 

rewitalizację nabrzeża to nam w jakiś sposób zwiększy się ten udział przedsiębiorców w życiu 

gminy”. Nie zgodził się z powyższym stwierdzeniem. Powiedział również, że raport zawiera 

wytyczne „dla dalszej działalności”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku radnych chętnych do zabrania głosu zakończył debatę nad raportem o stanie 

Gminy Łobżenica za 2018 rok. 

 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Łobżenicy wotum zaufania 

za 2018 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że zgodnie z art. 28aa ust. 9 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym uchwałę o udzieleniu wójtowi wotum zaufania rada gminy podejmuje bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu rady gminy. Oznajmił, że niepodjęcie uchwały  

o udzieleniu wójtowi wotum zaufania jest równoznaczne z podjęciem uchwały  

o nieudzieleniu wójtowi wotum zaufania. 

Następnie poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Łobżenicy wotum zaufania za 2018 rok. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr IX/76/19 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Łobżenicy wotum zaufania za 2018 rok, 

która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Stwierdził, że Pan Burmistrz Piotr Łosoś otrzymał wotum zaufania. 

 

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2018 rok  

a) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

za 2018 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Gminy na dzień  

31 grudnia 2018 r. 
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b) Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2018 rok. 

c) Dyskusja nad przedstawionymi sprawozdaniami. 

d) Podjęcie uchwały.  

 

Ad. a 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że tym punkcie obrad mamy podjąć uchwałę w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Łobżenica 

za 2018 rok. Poprosił o zabranie głosu przez Zastępcę Przewodniczącego Komisji Budżetu 

Pana Adama Tadycha. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej 

w Łobżenicy Adam Tadych 

Powiedział, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu  

13 czerwca 2019 r. dokonała gruntownej analizy powyższych dokumentów. 

Poinformował, że uchwalony budżet na 2018 rok w dziale dochody zaplanowano na kwotę  

44 473 928,32 zł, z czego zrealizowano w okresie sprawozdawczym kwotę 43 102 958,30 zł, 

co stanowi 96,92% planu. 

Oznajmił, że wydatki budżetu Gminy po zmianach zaplanowano na kwotę 44 562 804,12 zł. 

Zostały one wykonane w wysokości 42 395 923,42 zł, co stanowi 95,14% planu. Powiedział, 

że wydatki majątkowe zrealizowano w 94,45%. Ich wielkość wyniosła 3 629 358,39 zł. 

Radny Adam Tadych poinformował, że w 2018 r. spłacono raty kredytów w kwocie  

2 218 140,00 zł wraz z odsetkami, które wynosiły około 620 tys. zł, co stanowi 100% 

wykonania planu w spłacie zobowiązań kredytowych.  

Oznajmił, że zadłużenie Gminy na dzień 31 grudnia 2018 r. wynosiło 18 376 470,75 zł  

i wynikało z zaciągniętych kredytów długoterminowych oraz wyemitowania obligacji 

komunalnych. 

Następnie Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

powiedział, że w 2018 r. najwięcej realizowano inwestycji drogowych. Na drogi publiczne 

gminne przeznaczono łącznie kwotę 1 695 346,33 zł. Wymienił najważniejsze inwestycje: 

a) budowa i przebudowa dróg dojazdowych do gruntów rolnych - około 122 tys. zł, 

b) budowa chodnika w Luchowie 92 tys. zł, 
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c) budowa ścieżki pieszo-rowerowej na Osiedle Leśne w Łobżenicy 106 tys. zł, 

d) przebudowa drogi gminnej w miejscowości Kruszki (etap II) 266 tys. zł, 

e) przebudowa drogi gruntowej w miejscowości Topola 40 tys. zł, 

f) przebudowa drogi gminnej w miejscowości Witrogoszcz 52 tys. zł, 

g) przebudowa drogi gminnej Łobżenica-Kościerzyn Mały 95 tys. zł, 

h) przebudowa drogi gminnej na ul. Wodnej w Łobżenicy 150 tys. zł, 

i) przebudowa drogi gminnej Witrogoszcz Kolonia - Sypniewo 200 tys. zł, 

j) przebudowa drogi gminnej Łobżenica-Kruszki 563 tys. zł. 

Radny Adam Tadych poinformował, że inwestycje drogowe realizowane były również 

wspólnie z Powiatem Pilskim i opiewały na kwotę 137 tys. zł. Należały do nich: 

a) budowa chodnika na odcinku Górka Klasztorna-Wiktorówko (etap II) 49 tys. zł, 

b) budowa chodnika przy drodze powiatowej w Ferdynandowie 16 tys. zł, 

c) przebudowa chodnika przy drodze powiatowej ul. Raczkowskiego (etap I) 26 tys. zł, 

d) przebudowa chodnika przy drodze powiatowej w Dźwiersznie Małym 44 tys. zł. 

Oznajmił, że w 2018 r. prowadzone były inwestycje podnoszące walory Gminy Łobżenica 

oraz jakość życia mieszkańców: 

a) budowa ścieżki spacerowo-rekreacyjnej wzdłuż rzeki Łobżonka 126 tys. zł, 

b) montaż energooszczędnych opraw oświetlenia ulicznego typu LED 283 tys. zł, 

c) unowocześnienie oświetlenia ulic, placów i dróg znajdujących się na terenie gminy 

299 tys. zł, 

d) budowa małej infrastruktury sportowo-rekreacyjnej w Łobżenicy - Otwarta Strefa 

Aktywności przy Osiedlu Słonecznym 113 tys. zł, 

e) remont budynku sanitarno-szatniowego na stadionie miejskim 404 tys. zł, 

f) doposażenie placu zabaw w Łobżenicy 12 tys. zł, 

g) rozbudowa altanki rekreacyjnej w Witrogoszczy Osada 11 tys. zł, 

h) zagospodarowanie przestrzeni rekreacyjno-sportowej w Walentynowie 6,9 tys. zł, 

i) zagospodarowanie przestrzeni rekreacyjno-sportowej w Kościerzynie Małym  

30 tys. zł,  

j) zakup materiałów i wyposażenia na teren rekreacyjno-sportowy w Wiktorówku  

33 tys. zł. 

W dalszej części wypowiedzi Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego zaznaczył, że fundusz sołecki ma istotny wpływ na zadania inwestycyjne  

w Gminie Łobżenica. Środki te przyczyniają się do rozwoju infrastruktury technicznej  
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i społecznej. Poinformował, że w 2018 r. fundusz sołecki zrealizowano na kwotę  

421 870,77 zł. 

Powiedział: „Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego po skrupulatnej analizie 

sprawozdania rocznego z wykonania budżetu za rok 2018 wraz z załączonymi dokumentami 

oraz po udzielonych wyjaśnieniach i omówieniu niejasności stwierdziła, że dokumentacja 

została sporządzona rzetelnie i szczegółowo przedstawia realizację budżetu za rok 2018. 

Wobec powyższego zakres realizacji budżetu pozwala Radzie rekomendować pozytywną 

opinię komisji w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i opisowego wykonania 

budżetu za 2018 rok”. 

 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2018 rok oraz sprawozdanie 

finansowe stanowią załączniki nr 10 i 11 do protokołu. 

 

Ad. b 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poruszył kwestię Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Łobżenica za 2018 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego  

i objaśnieniami.  

Poinformował, że radni otrzymali ten dokument. Oznajmił, że opinia jest pozytywna. 

Powiedział, że Przewodniczącym Składu Orzekającego jest Pan Michał Suchanek,  

a członkami Pan Karol Chyra oraz Pani Aldona Pruska.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował: „Skład Orzekający stwierdził, że w części 

tabelarycznej, w załączniku nr 3 do sprawozdania, w wykazie dotacji dla jednostek sektora 

finansów publicznych, dotację celową z budżetu sklasyfikowaną w § 2800 w rozdziale 92601 

wykazano błędnie w kol. 7 i 8 jako dotację przedmiotową”. 

Kontynuował: „Na stronie 76 sprawozdania, w tabeli nr 12, przedstawiającej stopień 

zaawansowania programów wieloletnich wystąpiły następujące błędy pisarskie i rachunkowe: 

podając kwotę łącznych nakładów finansowych dla zadania pn. Budowa sieci kanalizacji 

sanitarnej w miejscowościach: Dębno – Ferdynandowo – Topola – Dźwierszno Wielkie – 

Dźwierszno Małe – Gródek – Witrogoszcz wpisano kwotę 4 450 000 zł, powinna być kwota  

2 450 000 zł; ponadto w wierszu przedstawiającym sumę wydatków majątkowych oraz sumę 

wszystkich wydatków razem nie doliczono planowanych i wykonanych kosztów na zadanie 
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pn. Remont budynku sanitarno - szatniowego przy Stadionie im. Alojzego Graja  

w Łobżenicy. Te same błędy wystąpiły w tabeli nr 1 dołączonej do informacji o kształtowaniu 

się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica w roku 2018, w tym o przebiegu 

realizacji przedsięwzięć”. 

 

Kopia Uchwały Nr SO-0954/61/20/2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 26 kwietnia 2019  r. w sprawie wyrażenia opinii  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2018 rok wraz z informacją o 

stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu. 

 

Ad. c 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Przypomniał, że mieliśmy okazję wysłuchać Zastępcę Przewodniczącego Komisji 

Finansowej. Następnie otworzył dyskusję. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Oznajmił, że Skład Orzekający stwierdził błędy pisarskie. Dodał, że nie ma przeciwwskazań, 

aby „przyjąć informację Izby Obrachunkowej, że jest wszystko po prostu OK, jest  

w porządku na dzień dzisiejszy”. 

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Regina Kowalewska 

Stwierdziła: „Zadłużenie Gminy może się wydawać dość duże, ale jak dyskutowaliśmy (...) 

jest w miarę możliwości naszych stosowne. Jeżeli chcemy robić jakieś inwestycje no to 

musimy brać kredyty, musimy się zadłużać”. Powiedziała: Jak „ktoś się nie zna może albo nie 

wie dokładnie jak to jest, więc może pomyśleć, że jest zadłużenie bardzo duże, ale gminy no 

niestety się muszą zadłużać, bo cokolwiek robiąc musimy mieć swoje pieniądze, a mamy 

jakie mamy, więc jest to wskazane”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję. 
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Ad. d 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2018 rok.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr IX/77/19 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2018 rok, która stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Łobżenicy  

a) Przedstawienie Uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie opinii dotyczącej wykonania 

budżetu Gminy za 2018 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi 

Łobżenicy. 

b) Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Łobżenicy z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2018 rok. 

c) Dyskusja. 

d) Podjęcie uchwały. 

 

Ad. a 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Aleksandra Tadycha. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Poinformował, że Komisja Rewizyjna wnioskuje o udzielenie Burmistrzowi Łobżenicy 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2018 rok. 

Oznajmił, że podstawę prawną wystosowania wniosku stanowi art. 18a ust. 3 ustawy z dnia  

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 r. poz. 506), art. 270 ust. 2 i ust. 3 

ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2019 r. poz. 869) oraz  

§ 80 ust. 2 Statutu Gminy Łobżenica nadanego Uchwałą Nr XLVIII/403/18 Rady Miejskiej  
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w Łobżenicy z dnia 24 września 2018 r. w sprawie Statutu Gminy Łobżenica (Dz. Urz. Woj. 

Wielkopolskiego z 2018 r. poz. 7746). 

Następnie Pan Przewodniczący Aleksander Tadych powiedział, że uzasadnienie wniosku 

stanowi uchwała i protokół Komisji Rewizyjnej, które zostały przedstawione w załączeniu. 

Dodał, że ponadto do wniosku dołączono Uchwałę Nr II/11/18 Rady Miejskiej w Łobżenicy  

z dnia 27 listopada 2018 r. w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej.  

 

Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad. b 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poruszył kwestię Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy o udzielenie Burmistrzowi Łobżenicy absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

za rok 2018. 

Oznajmił, że Przewodniczącym Składu Orzekającego jest Pan Michał Suchanek, a członkami 

Pan Karol Chyra oraz Pani Aldona Pruska. Powiedział, że radni mogli zapoznać się z opinią. 

Poinformował: „Skład Orzekający wskazuje, że wniosek Komisji Rewizyjnej nie powinien 

być formułowany jedynie na podstawie fragmentarycznych czynności procesu kontrolnego, 

sprowadzonego wyłącznie do analizy sprawozdania finansowego czy sprawozdania organu 

wykonawczego z wykonania budżetu, lecz winien wynikać także z konkretnych czynności 

kontrolnych. W dokumencie nie wykazano jakie kontrole własne przeprowadziła Komisja 

Rewizyjna, w jakim zakresie i jakie były ustalenia przeprowadzonych kontroli oraz czy 

wyjaśniono ewentualnie powstałe rozbieżności”.  

Pan Przewodniczący Antoni Kapeja dodał: „Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu wyraża opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Łobżenicy w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy z tytułu wykonania 

budżetu za 2018 rok został podjęty zgodnie z wymogami prawa i jest uzasadniony”. 

 

Kopia Uchwały Nr SO-0955/65/20/2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 14 czerwca 2019  r. w sprawie wyrażenia opinii  

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy o udzielenie Burmistrzowi 



 15 

Łobżenicy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2018 stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu. 

 

Ad. c 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Pozytywnie ocenił ściągalność zadłużenia, jakie posiadają poszczególni płatnicy. Stwierdził: 

„Niepotrzebnie straciliśmy ponad 94 tys. zł poprzez (...) niedopatrzenie z tytułu tej drogi do 

Kruszek”. Powiedział: „Ja bym miał na przyszłość taką uwagę, żeby rzeczywiście w tym 

kierunku wykazać dużą dbałość, taką jak się wykazuje dbałość w stosunku do 

poszczególnych podatników, gdzie zgodnie z prawem, bo to jest zgodnie z prawem, gdzie się 

egzekwuje w sposób radykalny i właściwy”. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Nawiązał do wypowiedzi Pana Radnego Ryszarda Biniaka. Oznajmił: „Materia obecnie przy 

(...) stosowaniu prawa unijnego jest dosyć skomplikowana i tutaj czasami można popełnić 

jakieś błędy i to nam się przydarzyło. Ten taryfikator został zastosowany”. Przypomniał  

o informacji Pana Burmistrza o pozyskaniu dofinansowania w ramach PROW na drogę 

Łobżenica-Kościerzyn Mały. Powiedział: „Skoro nam pomniejszono w Kruszkach teraz 

mogliśmy dostać dofinansowanie właśnie wyższe o ten naliczony taryfikator. Stąd mogę 

powiedzieć, że właściwie Kościerzyn trochę na tym zyskał, a dla budżetu było to prawie 

obojętne”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję. 
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Ad. d 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że zgodnie z art. 28a ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym uchwałę w sprawie absolutorium rada gminy podejmuje bezwzględną większością 

głosów ustawowego składu rady. 

Następnie poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza 

Łobżenicy. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr IX/78/19 w sprawie absolutorium dla Burmistrza Łobżenicy, która stanowi załącznik 

nr 16 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Złożył gratulacje Burmistrzowi Łobżenicy z powodu uzyskania absolutorium. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił: „Bardzo dziękuję za jednomyślność wszystkim Paniom i Panom Radnym”.  

Powiedział: „Absolutorium to akceptacja wykonania budżetu, czyli planu finansowego. Nie 

jest to konkurs popularności Burmistrza. Konkursem popularności Burmistrza czy kandydata 

na Burmistrza są zawsze wybory”.  

Stwierdził, że przy czterdziestomilionowym budżecie dobra gospodarka finansowa to jest 

sztuka. Kontynuował, że nadzór Regionalnej Izby Obrachunkowej powinien być dla nas 

wszystkich poczuciem bezpieczeństwa.  

Następnie Pan Burmistrz powiedział: „Największą satysfakcję, jaką ja mam, to jest postęp, 

który robimy codziennie w Łobżenicy. Takie jest moje odczucie i proszę tego nie odbierać 

jako (…) chwalenie się, ale ja widzę, że idziemy do przodu po prostu w wielu sferach 

funkcjonowania Gminy. Bardzo dużo udało się zrobić w ostatnim czasie i to mnie najbardziej 

cieszy, ale oczywiście to wszystko robią ludzie”. Burmistrz Łobżenicy podziękował Pani 

Skarbnik, Panu Wiceburmistrzowi, wszystkim pracownikom Urzędu Miejskiego. Dodał: 

„Cieszę się, że takich radnych mam, że ten wspólny nacisk po prostu powoduje, że jest 

większa mobilizacja”. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Ogłosił dziesięciominutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie w obradach. 

 

Ad. 11 Informacja o organizacji wypoczynku letniego i przygotowaniu obiektów 

rekreacyjnych 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, kto z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Oznajmił, że Komisja Oświaty i Polityki Społecznej na swoim posiedzeniu przeanalizowała 

informację o organizacji wypoczynku letniego i przygotowaniu obiektów rekreacyjnych. 

Stwierdzono, że jest bardzo dużo imprez. Powiedział: „Była taka sugestia o może 

przewartościowaniu tych imprez, żeby po prostu bardziej skondensować, a dzięki temu” 

zwiększyć frekwencję. Ponadto Komisja zaproponowała utworzenie stacjonarnego Centrum 

Informacji Turystycznej w Łobżenicy, w szczególności dla osób starszych, oraz 

zamieszczenie internetowego przewodnika turystycznego na stronie Gminy. Pan 

Przewodniczący Mariusz Wiśniewski zadeklarował pomoc w ostatniej kwestii. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Stwierdził, że Trzeboń jest „pięknie zrobiony”. Powiedział, że należy również zadbać  

o Gródek Krajeński. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że od dnia dzisiejszego są zatrudnione dwie osoby, które mają zadbać o ład  

i porządek. Jedna będzie pracowała w Gródku Krajeńskim, a druga w Trzeboniu. Dodał: 

„Niezależnie od tego w poniedziałek jedziemy (...) ten Gródek ogarnąć. Wynika to z tego, że 

mieliśmy Naturalisko i właściwie wszystkie siły były rzucone tutaj w Łobżenicy. A od 

poniedziałku ruszamy w sołectwa”. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Dopytywał o wyniki badań wody. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że woda jest zdatna do kąpieli. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Edmund Szcześniak 

Poinformował o przypadku jazdy samochodem po plaży w Trzeboniu. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że „wiemy” o tych zdarzeniach. Stwierdził, że Trzeboń stał się głównym punktem 

„przerzutu narkotyków, zakupu narkotyków (...) - monitorujemy to”. Oznajmił, że ponownie 

zostały zdewastowane tablice. Kontynuował: „Pierwsze dni wakacji są porażające. Tego co 

się dzieje z alkoholem, z zachowaniem młodzieży. Nie wiem czym to się skończy w tym 

roku, ale jest tragicznie, takiego roku jeszcze nie było. To znam z relacji Kierownika 

Posterunku”. Dodał: „Musimy temu stawiać czoło i wszyscy na to reagować. Wszyscy 

informować co się dzieje, gdzie się dzieje, żeby się nie zdarzyła jakaś tragedia”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję dotyczącą informacji o organizacji wypoczynku 

letniego i przygotowaniu obiektów rekreacyjnych (załącznik nr 17 do protokołu). 

 

Ad. 12 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Odczytał pismo Burmistrza Łobżenicy w sprawie przyjęcia przez Radę Miejską autopoprawki 

do projektu ww. uchwały polegającej na tym, że wyrażenie zgody w przedmiocie dzierżawy 

dotyczy zmiany umów wyszczególnionych w załączniku nr 1. Pismo stanowi załącznik nr 18 

do protokołu. 

Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Poinformował, że Komisja Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej na posiedzeniu w dniu  

24 czerwca zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie nieruchomości oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy wraz z autopoprawką. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr IX/79/19 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości oraz 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy - wraz  

z autopoprawką. 

Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Ad. 13 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

zabudowanej położonej w Łobżenicy, stanowiącej własność Gminy Łobżenica 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Poinformował, że działka zostanie sprzedana w drodze przetargu nieograniczonego. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję. Następnie poddał pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej położonej  

w Łobżenicy, stanowiącej własność Gminy Łobżenica. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr IX/80/19 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej 
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położonej w Łobżenicy, stanowiącej własność Gminy Łobżenica, która stanowi załącznik 

nr 20 do protokołu. 

 

Ad. 14 Podjęcie uchwały w sprawie: miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wsi Rataje dla działki nr 148/14, części działki nr 179 oraz działki  

nr 153/1 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą projektu ww. uchwały. 

 

W trakcie dyskusji poruszono kwestię lokalizacji działek. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Aleksander Tadych uzyskał odpowiedź na pytanie 

dotyczące położenia działek objętych zmianą planu miejscowego. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku osób chętnych do zabrania głosu poddał pod głosowanie przyjęcie załącznika  

nr 3 do uchwały w sprawie: miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Rataje 

dla działki nr 148/14, części działki nr 179 oraz działki nr 153/1. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła załącznik nr 3. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie przyjęcie załącznika nr 2 do uchwały w sprawie: miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego wsi Rataje dla działki nr 148/14, części działki nr 179 oraz 

działki nr 153/1. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła załącznik nr 2. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie: miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wsi Rataje dla działki nr 148/14, części działki nr 179 oraz działki nr 153/1. 



 21 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr IX/81/19 w sprawie: miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Rataje dla działki nr 148/14, części działki nr 179 oraz działki nr 153/1, która stanowi 

załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Ad. 15 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsc okazjonalnie 

wykorzystywanych do kąpieli oraz określenia sezonu kąpielowego dla miejsc 

okazjonalnie wykorzystywanych do kąpieli w Gminie Łobżenica w 2019 roku 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

Wobec braku uwag zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem ww. uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr IX/82/19 w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsc okazjonalnie 

wykorzystywanych do kąpieli oraz określenia sezonu kąpielowego dla miejsc 

okazjonalnie wykorzystywanych do kąpieli w Gminie Łobżenica w 2019 roku. 

Uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad. 16 Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych 

dotyczących zniesienia Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Powiedział, że chciałby się dowiedzieć, dlaczego taka decyzja o likwidacji samorządu.  
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Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Poinformował, że uczestniczył w dwóch spotkaniach, które miały na celu uzupełnienie składu 

samorządu. Oznajmił, że w obydwu przypadkach nie było kworum, ze względu na zbyt małe 

zainteresowanie mieszkańców. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Powiedział, że omawiana uchwała dotyczy konsultacji społecznych i niczego jeszcze nie 

przesądza. Poinformował, że procedura wymaga, aby „przed zniesieniem były konsultacje 

społeczne”.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Stwierdził, że mieszkańcy widzą zmiany w mieście. Oznajmił: „Podejrzewam, że twierdzą, że 

nie potrzeba dodatkowej jakiejś tam władzy do tego tylko po to, żeby (...) zarządzać czymś co 

jest na dzień dzisiejszy według mnie dobrze zarządzane”. Powiedział również: „Samorząd był 

stworzony po to, żeby mobilizować do pracy, do jakiś inicjatyw, a na dzień dzisiejszy 

wszystko to co dzieje się, co podejmujemy decyzje, no myślę, że ludzi zadowala w takim 

stopniu, że (...) dlatego nie ma chętnych” do samorządu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie 

przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących zniesienia Samorządu Mieszkańców 

Miasta Łobżenicy. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr IX/83/19 w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących zniesienia 

Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy, która stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
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Ad. 17 Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników na kadencję 2020-2023 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że zgodnie z art. 163 § 2 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo o ustroju sądów 

powszechnych (Dz. U. z 2019 r. poz. 52 z późn. zm.) przed przystąpieniem do wyborów 

ławników rada gminy powołuje zespół, który przedstawia na sesji rady gminy swoją opinię  

o zgłoszonych kandydatach. 

Zaproponował, aby zespół składał się z trzech osób. Zapytał, czy są inne propozycje. 

 

W związku z brakiem innych wniosków Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy poddał 

pod głosowanie propozycję trzyosobowego składu zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników na kadencję 2020-2023.  

  

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą 

propozycję. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wniósł poprawkę do projektu uchwały w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania 

kandydatów na ławników na kadencję 2020-2023, zgodnie z którą zespół składałby się  

z przewodniczącego, wiceprzewodniczącego i jednego członka. 

Wobec braku uwag zarządził głosowanie nad przyjęciem poprawki. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą 

poprawkę do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił o zgłaszanie kandydatur na członków zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników na kadencję 2020-2023. 

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Regina Kowalewska 

Zgłosiła kandydaturę radnego Aleksandra Tadycha. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy Pan Aleksander Tadych wyraża zgodę. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Wyraził zgodę. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zgłosił kandydaturę radnego Marka Czerczaka. Zapytał, czy wyraża on zgodę. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Wyraził zgodę. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Zgłosił kandydaturę Pana Adama Tadycha. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy Pan Adam Tadych wyraża zgodę. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Adam Tadych 

Wyraził zgodę. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy są jeszcze inne propozycje 

W związku z brakiem innych zgłoszeń poddał pod głosowanie zamknięcie listy kandydatów 

na członków zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników na kadencję 2020-2023. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, zamknęła listę 

kandydatów.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie kandydaturę radnego Aleksandra Tadycha na członka zespołu ds. 

zaopiniowania kandydatów na ławników na kadencję 2020-2023. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, zaopiniowała kandydaturę 

radnego Aleksandra Tadycha pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie kandydaturę radnego Marka Czerczaka na członka ww. zespołu. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, zaopiniowała kandydaturę 

radnego Marka Czerczaka pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie kandydaturę radnego Adama Tadycha na członka ww. zespołu. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, zaopiniowała 

kandydaturę radnego Adama Tadycha pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił o zgłaszanie kandydatur na przewodniczącego zespołu ds. zaopiniowania 

kandydatów na ławników na kadencję 2020-2023. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Zgłosił kandydaturę radnego Aleksandra Tadycha. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy Pan Aleksander Tadych wyraża zgodę. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Wyraził zgodę. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

W związku z brakiem innych zgłoszeń poddał pod głosowanie zamknięcie listy kandydatów 

na przewodniczącego zespołu. 



 26 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, zamknęła listę 

kandydatów.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie kandydaturę radnego Aleksandra Tadycha na przewodniczącego 

zespołu. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, zaakceptowała 

kandydaturę radnego Aleksandra Tadycha na przewodniczącego zespołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił o zgłaszanie kandydatur na wiceprzewodniczącego zespołu ds. zaopiniowania 

kandydatów na ławników na kadencję 2020-2023. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Zgłosił kandydaturę radnego Marka Czerczaka. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy Pan Marek Czerczak wyraża zgodę. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Wyraził zgodę. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

W związku z brakiem innych zgłoszeń poddał pod głosowanie zamknięcie listy kandydatów 

na wiceprzewodniczącego zespołu. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, zamknęła listę 

kandydatów.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie kandydaturę radnego Marka Czerczaka na wiceprzewodniczącego 

zespołu. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, zaakceptowała kandydaturę 

radnego Marka Czerczaka na wiceprzewodniczącego zespołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania 

kandydatów na ławników na kadencję 2020-2023 wraz z poprawką. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr IX/84/19 w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników 

na kadencję 2020-2023 - wraz z poprawką. 

Uchwała stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Ad. 18 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2019-2034 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

Wobec braku uwag zamknął dyskusję. Następnie zarządził głosowanie nad projektem ww. 

uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr IX/85/19 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na 

lata 2019-2034, która stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
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Ad. 19 Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 

2019 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Powiedział: „Zostały wprowadzone pewne zmiany dotyczące poszczególnych przedsięwzięć, 

m.in. drugi etap na stadionie. (…) Na pewno wprowadza się przez to różne korekty do 

uchwały budżetowej i chciałbym tu może Panią Skarbnik poprosić jakie to są zmiany, jakie 

kwotowo, ile to wynosi”. Dodał: „Chciałbym przestrzec jednak, że nie było to planowane 

przez radnych. Radni nie mieli po osobnym zapoznaniu się, tylko praktycznie na komisjach  

i chciałbym, mam taki apel do Burmistrza, że jeżeli takie coś mamy podejmować, (…) może 

raz na kwartał, jeżeli wprowadza się zmiany, chciałbym, żeby ta informacja była 

przedstawiona” dla ogółu rady. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Poinformowała, że radni mają przedstawiane na komisjach wszystkie zmiany, które są 

wprowadzane do uchwały budżetowej. Oznajmiła, że jeżeli są to zadania wieloletnie to  

z automatu generują potrzebę zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. Tak było w tym 

przypadku. 

Powiedziała: „Z uwagi na to, że Gmina praktycznie składa wnioski o dofinansowanie zadań 

inwestycyjnych wszędzie gdzie jest to tylko możliwe, otrzymaliśmy informację zwrotną, że 

nasz wniosek o kolejny etap prac remontowo-modernizacyjnych na stadionie Graja został 

zaopiniowany pozytywnie i warunkiem podpisania umowy o dofinansowanie jest 

zabezpieczenie środków w budżecie na ten cel. To zadanie z uwagi na to, że na ten moment 

jest to zadanie jednoroczne, nie znalazło swojego odzwierciedlenia w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej, tylko w zmianie do uchwały budżetowej. Maksymalna kwota dofinansowania 

wynosi do 100 tys. zł koszów kwalifikowalnych, 50% wartości inwestycji, czyli to co zostało 

zabezpieczone z naszych środków to jest kwota 201 tys. zł”. Pani Skarbnik dodała, że bez 

zabezpieczenia tych środków w budżecie Gminy otrzymanie dofinansowania jest niemożliwe. 
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Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że nie rezygnujemy z żadnej możliwości dofinansowania. Przypomniał, że projekt 

„Szatnia na medal” miał już swoją pierwszą odsłonę. Gmina uzyskała wówczas wsparcie  

w wysokości 100 tys. zł. 

Poinformował o kontynuacji zadania na stadionie. Powiedział: „Ze środków własnych pewnie 

nie jesteśmy w stanie tego zrobić, chociaż relacja między tymi 100 tys., a tym co musimy 

dodać, no nie jest równa i my sobie zdajemy z tego sprawę, ale to wynika znowu z rynku.  

I zderzamy się z kilkoma sprawami. Pierwszą tą, że należy, w mojej opinii, należy korzystać 

ze wszystkich możliwych dofinansowań, żeby te środki zewnętrzne ściągać. Z drugiej strony 

zderzamy się z tym, że musimy dołożyć z własnych i tak naprawdę nigdy nie jesteśmy  

w stanie powiedzieć ile, bo o tym zdecyduje przetarg na konkretną robotę”. 

Pan Burmistrz oznajmił: „Jeżeli chodzi o stadion i ten budynek to teraz drugi etap to jest 

zrobienie i dokończenie wszystkiego co jest związane ze środkiem, czyli tam jest jedno 

pomieszczenie to duże, te pomieszczenia towarzyszące, pralnia, wykończenie. Kotłownię, 

szatnie mamy porobione”. Stwierdził: „Budynek w środku będzie skończony. Zostanie dach  

i ewentualnie termomodernizacja na zewnątrz”. Dodał: „To może budzić zaniepokojenie, ale 

musimy to skończyć, bo gdybyśmy nie wystąpili znowu o te 100 tys., a każde pieniądze są 

dla nas ważne, no to pewnie byłby zarzut, a kiedy skończymy stadion”. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy udzielił odpowiedzi na pytanie radnego Ryszarda Biniaka 

dotyczące okien w świetlicy w Dębnie. Poinformował: „Był ogromny problem, żeby w ogóle 

znaleźć firmę, która zrobi okna w tym roku”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmian 

uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2019 rok. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr IX/86/19 w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2019 rok, która 

stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
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Ad. 20 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/70/19 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 31 maja 2019 r. w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz 

określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie podjęcie ww. uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr IX/87/19 w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/70/19 Rady Miejskiej w Łobżenicy  

z dnia 31 maja 2019 r. w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Ad. 21 Interpelacje, zapytania radnych 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że w okresie międzysesyjnym wpłynęło osiem interpelacji: 

- pięć Pana Radnego Ryszarda Biniaka, 

- dwie Pana Radnego Adama Tadycha, 

- jedna Pana Radnego Edwarda Starszaka. 

Oznajmił, że interpelacje zostały przekazane Burmistrzowi Łobżenicy. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poruszył kwestię wywiezienia humusu i korytowania drogi Łobżenica-Kościerzyn Mały. 

Poinformował, że Pan Burmistrz udzielił odpowiedzi w terminie. Oznajmił: „Nic nie jest 

powiedziane na ten temat o co ja pytałem. Pytałem, gdzie został wywieziony ten humus” - 

około 860 m3. Radny Ryszard Biniak wspomniał o ponad 10 tys. m3 ziemi z korytowania,  

tj. około 1100 wywrotek o pojemności 18 ton. Powiedział: „To mnie interesowało. Gdzie to 

zostało złożone i czy w ogóle zostało wykorytowane ?” Poprosił Pana Burmistrza o 

uzupełnienie odpowiedzi.  
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Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Przedstawił odpowiedź udzieloną radnemu Ryszardowi Biniakowi. Oznajmił:  

„W związku z interpelacją (…) w sprawie udzielenia informacji nt. wywiezionego humusu  

z przebudowy drogi gminnej Łobżenica - Kościerzyn Mały, informuję, że prace wykonywane 

są zgodnie z założeniami dokumentacji projektowej. Prawidłowość wykonywania prac 

budowlanych nadzorowana jest przez inspektora nadzoru Pana Ireneusza Stawiszyńskiego. 

Jednocześnie, zgodnie z zawartą umową, (…) materiały rozbiórkowe zostały 

zagospodarowane przez Wykonawcę. Wierzchnia warstwa - kruszywo betonowo ceglane oraz 

łamane zostały wywiezione i wbudowane na drogi gruntowe w miejscowości Kościerzyn 

Mały. Materiał z korytowania został użyty do umocnienia korpusu przebudowywanej drogi”. 

Pan Burmistrz powiedział, że odpowiedź jest pełna. Dodał: „Myślę, że tutaj Pan Radny 

Tadych potwierdzi, że cały gruz został wywieziony na drogi gruntowe w Kościerzynie 

Małym, na kościerzynkę górną”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Oznajmił, że pytania z ostatniej sesji zostały ujęte w protokole i dotyczyły tego, gdzie został 

wywieziony humus oraz warstwa ziemi z korytowania. Poinformował również, że 

przytoczone liczby zostały podane w przedmiarze robót. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Powiedział: „Pan Burmistrz pyta o ten gruz. Oczywiście ten gruz był wywieziony”. 

Kontynuował: „Te ziemie, ten humus co niby miał być pod tym kruszywem, ja śmiem 

twierdzić, że nie. To z poboczy, ta ziemia została zagospodarowana u okolicznych rolników, 

to jak najbardziej”. Dodał, że ważną kwestią jest nadzór służb Pana Burmistrza, czy dany 

projekt jest realizowany w należyty sposób. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Stwierdził: „Pracownicy to nadzorują, może nawet zbyt restrykcyjnie”. Poruszył kwestię 

korytowania drogi w Kościerzynie Małym. Zaproponował: „Spotkajmy się z inspektorem 

nadzoru. Może to być Komisja Rewizyjna. Przecież ja nie widzę żadnego problemu. 

Spotkajmy się i porozmawiajmy po prostu jak to było robione”. 

 

Wobec braku innych osób chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Miejskiej 

przeszedł do realizacji następnego punktu obrad. 
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Ad. 22 Wolne głosy i wnioski 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Zaproponował, aby sesje Rady Miejskiej odbywały się o godzinie jedenastej. Oznajmił: 

„Pracownicy bardzo często są potrzebni. Poprosimy. Wytłumaczą, powiedzą”. Odpowiedź 

będzie udzielona natychmiast. Pan Burmistrz stwierdził, że w sesji mogą uczestniczyć 

kierownicy referatów. Powiedział: „Tu ludzie mają pełne ręce roboty. Tu nie ma lipy 

naprawdę i nam odpowiedzi na pytania, na interpelacje zajmują dużo czasu. Mamy taki 

obowiązek. Ja sobie z tego zdaję sprawę, ale uważam, że możemy to usprawnić”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował: „Zrobimy spotkanie z Prezydium. (...) Jak będzie taka wola to zmienimy”. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Oznajmił, że cztery osoby w Radzie Miejskiej pracują zawodowo. Powiedział również, że 

wszystkie sprawy i wątpliwości powinny zostać wyjaśnione na posiedzeniach komisji, a nie 

na sesji.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Stwierdził, że należy się spotkać, porozmawiać i wypracować stanowisko. 

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Regina Kowalewska 

Zapytała, kiedy odbędzie się debata o parku krajobrazowym. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Złożył gratulacje Panu Burmistrzowi z powodu uzyskania wotum zaufania i absolutorium. 

Następnie przedstawił informację na temat wczorajszej sesji Rady Powiatu w Pile. Oznajmił, 

że Rada udzieliła Zarządowi Powiatu wotum zaufania oraz absolutorium. Powiedział, że 

budżet Powiatu za 2018 rok to po stronie dochodów kwota 154 mln zł, a po stronie wydatków 

162 mln zł. Wydatki majątkowe wyniosły ponad 22 mln zł. Poinformował, że największe 

inwestycje w 2018 r. to budowa hali widowiskowo-sportowej i obiektów towarzyszących  

z boiskami przy Ośrodku Szkolno-Wychowawczym w Pile oraz zakończenie budowy drogi 

Kruszki-Kijaszkowo.  

Następnie Pan Przewodniczący Kazimierz Wasiak poinformował, że Rada Powiatu podjęła 

uchwałę o sprzedaży nieruchomości zabudowanej w Nieżychowie (budynek byłej szkoły i sali 
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sportowej). Oznajmił, że w naborze do szkoły zgłosiło się czterech chętnych. Utrzymanie 

obiektów kosztuje Powiat ponad 100 tys. zł rocznie. Powiedział: „Osobiście wątpię w to, że 

uda się zbyć to tak od razu, że będzie chętny, ponieważ grunty, na których jest ta 

nieruchomość, to są grunty rolnicze. Nie ma tam planu zagospodarowania, nie można tego 

podzielić. W związku z tym prawo nabycia tego mają (...) rolnicy”. Jeżeli nie uda się zbyć to 

można wystąpić do KOWR-u o wyrażenie zgody na przetarg nieograniczony. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował również o podjęciu uchwały w sprawie 

organizacji Dożynek Powiatowo-Gminnych w Łobżenicy. Dodał, że kwota dofinansowania 

„bezpośrednia 20 tys. plus 10 tys. na wydatki bezpośrednie z budżetu Powiatu”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, ilu chętnych jest do liceum w Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Oznajmił, że nabór jest na trzy klasy do szkoły średniej oraz na jedną klasę do szkoły 

specjalnej. Powiedział, że w Pile jest większa liczba chętnych niż ilość miejsc  

w jednostkach oświatowych. Dodał, że „ktoś będzie musiał zostać (...) odrzucony i być może 

uda się nawet czwarty oddział” w szkole średniej w Łobżenicy utworzyć. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że toczy się dyskusja dotycząca parku krajobrazowego. Przypomniał, że odbyło się 

spotkanie na ten temat z udziałem Pana Dyrektora Śliwy oraz Pana Doktora Owsiannego. 

Powiedział, że „bardzo mieszane są uczucia”. Poinformował, że w ten projekt mają być 

zaangażowane Gminy Lipka, Zakrzewo, Złotów i Łobżenica. Gmina Lipka jest przeciwna 

utworzeniu parku. 

Burmistrz Łobżenicy stwierdził: „Osobiście uważam, że z urzędu powinniśmy 

przeanalizować jakie my w ogóle mamy plany jeżeli chodzi o ten teren, który ma wchodzić  

w te granice parku krajobrazowego. Jakie ewentualnie plany mogą mieć mieszkańcy. (...) 

Rolnicy nam tego nigdy nie wybaczą jeżeli zrobimy coś takiego, że dowiedzą się o tym 

dopiero jak tą uchwałę podejmiemy. Trzeba roztropnie do tego podejść i na pewno musimy 

się wielokrotnie jeszcze spotkać, żeby o tym porozmawiać. Mamy czas do połowy sierpnia”. 

Pan Burmistrz poinformował również o planowanym spotkaniu z Wójtem Gminy Lipka oraz 

Przewodniczącym Rady Gminy Lipka w sprawie utworzenia parku krajobrazowego. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Wyraził chęć udziału w rozmowach na temat parku krajobrazowego.  

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że spotkanie odbędzie się w najbliższy czwartek o godzinie dziewiątej w Urzędzie 

Miejskim. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Poruszył kwestię dróg powiatowych. Dostrzegł potrzebę wykoszenia poboczy, rowów oraz 

naprawy „zarwanych” przepustów. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Edmund Szcześniak 

Zwrócił uwagę na to, że w sesjach Rady Miejskiej nie uczestniczą Starosta, Wicestarosta oraz 

osoby odpowiedzialne za drogi i mosty. Przedstawicielem Powiatu Pilskiego jest tylko Pan 

Przewodniczący Kazimierz Wasiak. Powiedział: „Dużo problemów mamy na wsiach. Drogi, 

pobocza nie zrobione. Krzaki nie wycięte. Przepusty nie zrobione”. A to podlega pod Powiat. 

Stwierdził, że „nie ma z kim rozmawiać”. Zapytał, czy jest ktoś ze Starostwa proszony. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że na każdą sesję zapraszani są Pan Starosta, Pan Przewodniczący Kazimierz 

Wasiak oraz Pani Radna Zdzisława Bosak-Kawa. Oznajmił, że nigdy nie byli proszeni na 

sesję pracownicy. Kontynuował: „Od tego jest Starosta, wydeleguje. Jeśli tematy poruszymy, 

na pewno kogoś wyśle. Mamy tu Przewodniczącego (...) i te sprawy możemy kierować. 

Możemy na piśmie. Możemy tu zgłaszać”. Dodał, że Pan Przewodniczący Kazimierz Wasiak 

jest zawsze obecny na sesji. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Powiedział: „Znam te problemy. Nie jest tak do końca, że nic tam się nie robi. Dużo rzeczy 

jeżeli chodzi o wykaszanie, o pobocza było zrobionych. Proponuję, żeby wyartykułować te 

problemy i przy następnym zaproszeniu na kolejną sesję gminy, jak będzie zaproszenie do 

Pana Starosty, ja postaram się, żeby ktoś z Powiatowego Zarządu Dróg, jeżeli Starosta nie 

sam to Wicestarosta, był na tej sesji obecny”. 
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Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Dostrzegł potrzebę wykonania drugiego koszenia poboczy dróg powiatowych. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Czesław Malak 

Zapytał, czy gruz, który „wozi” firma Kawiko, jest ważony, np. wyrywkowo. Podkreślił, że 

„w tym gruzie bardzo dużo jest żelastwa”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Powiedział, że otrzymuje informacje od mieszkańców wiosek, że w gruzie dostarczanym 

przez firmę Kawiko „jest bardzo dużo złomu, druty, różnego rodzaju śruby, gwoździe”. 

Poprosił Pana Burmistrza o zwrócenie uwagi na ten problem. Dodał, że mieszkańcy niszczą 

koła, przebijają opony. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że wpłynęła interpelacja Pana Radnego Biniaka w tej sprawie. Oznajmił: 

„Panowie Radni jesteście pierwsi, którzy o tym mówią. Nikt z mieszkańców nie zgłosił się do 

urzędu, że uszkodził samochód, przebił oponę”. Pan Burmistrz przypomniał, że na drogi 

trafiło łącznie około pięciu tysięcy ton gruzu. Oznajmił, że aby nie doszło do uszkodzeń 

pojazdów, „wysyłamy człowieka”. Powiedział: „Uważam, że to nie jest norma o czym 

Panowie mówicie. Rozumiem, że w pięciu tysiącach ton znajdzie się drut, śruba i coś tam 

jeszcze”. Dodał: „Byłem wielokrotnie i uważam, że to jest gruz naprawdę przyzwoity, (…) 

ale oczywiście zwrócimy na to uwagę wykonawcy”.  

 

Pani Danuta Kowalska 

Podziękowała za to „jak pięknieje moje miasto rodzinne”. Zwróciła uwagę na nie szczepione  

i latające luzem psy. Poinformowała, że została pogryziona przez psa, który ostatnio był 

szczepiony w 2017 r. Oznajmiła, że „ten pies ma na koncie osiem, dziewięć osób, które ja  

z otoczenia znam, które zostały pogryzione”. Powiedziała: „Jak z pokryciem kosztów leczenia 

mojego. Tego nie wiem, bo na razie właściciele się nie poczuwają do obowiązku”. Dodała, że 

nie wspomni już o sprzątaniu po psach. 

Następnie Pani Danuta Kowalska poinformowała, że brała udział w pracach pierwszego 

Samorządu Mieszkańców. Stwierdziła: „Przychylam się to tego co mówił Pan Radny, że  

w zasadzie rola tego samorządu trochę wygasła, bo wtedy to było dyscyplinowanie władzy, 
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żeby miasto było lepsze, a teraz nie jest źle, więc może dlatego nie ma takiej potrzeby”. 

Dodała, że dołoży swoją cegiełkę do tego, aby miasto piękniało. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Powiedział, że mała liczba mieszkańców sprząta po swoich psach. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Czesław Malak 

Poinformował, że Pan Burmistrz nie udzielił odpowiedzi na pytanie, czy gruz jest ważony 

wyrywkowo. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że kilka razy był ważony. 

 

Ad. 23 Zakończenie obrad sesji 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Antoni Kapeja o godzinie 16:30 zakończył obrady IX sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokołował:         Przewodniczył: 

 

Łukasz Sobieszczyk        Antoni Kapeja 


